



မြန်မာ - မီးရထားစနစ် ခေတ်မီတိုးတက်စေရေး စီမံကိန်း

စီမံကိန်းအမည်	မီးရထားစနစ် ခေတ်မီတိုးတက်စေရေး စီမံကိန်း
စီမံကိန်း အမှတ်စဉ်	၄၇၀၈၇-၀၀၆
နိုင်ငံ	မြန်မာ
စီမံကိန်း အခြေအနေ	အဆိုပြုထားပြီး
စီမံကိန်း အမျိုးအစား/ထောက်ပံ့မှု အမျိုးအစား	ထောက်ပံ့ငွေ ချေးငွေ
ရန်ပုံငွေ အရင်းအမြစ်/ပမာဏ	ချေးငွေ - မီးရထားစနစ် ခေတ်မီတိုးတက်စေရေး စီမံကိန်း အထူးသက်သာသောနှုန်းထားဖြင့် သာမန်ငွေကြေးအရင်းအနှီးများအား ထုတ်ချေးခြင်း/ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၆၀
ပျူဟာမြောက် အစီအစဉ်များ	အလုံးစုံပါဝင်သော စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု
ပြောင်းလဲမှုကို မောင်းနှင်သည့် အရာများ	စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် စွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အသိပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြေရှင်းမှုများ မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းများ
ကဏ္ဍ/ကဏ္ဍခွဲ	သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး - (မြို့ပြမဟုတ်သည့်) ရထားပို့ဆောင်ရေး
ကျား/မ မျှတမှု နှင့် ကျား/မရေးရာ အမြင်များ ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းခြင်း	ကျား/မဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်အချို့ ပါဝင်သည်။
ဖော်ပြချက်	အဆိုပြုထားသည့် စီမံကိန်း (စီမံကိန်း) သည် (၁) ရန်ကုန် နှင့် ပြည်တို့ကို ချိတ်ဆက်ထားသည့် ၂၃၈ ကီလိုမီတာ (km) ရှိသော လျှပ်စစ်ဓာတ်လွှတ်ထားခြင်းမရှိသည့် မီးရထားလမ်း တစ်လိုင်း အတွက် မီးရထားလမ်း အခြေခံအဆောက်အအုံများကို အဆင့်မြှင့်တင်မည်ဖြစ်သည် (၂) မြန်မာ့ မီးရထား (MR) ၏ မီးရထားလမ်း ထိန်းသိမ်းပြုပြင်မည်ဖြစ်သည် (၃) MR ၏ အင်စတီ ကျူးရှင်းဆိုင်ရာ စွမ်းရည်ကို ခိုင်မာအားကောင်းစေမည်ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းသည် ထိရောက်၊ ခေတ်မီ၊ ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို မထိခိုက်စေသည့် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး စနစ်တစ်ခု ဖြစ်ထွန်းလာစေခြင်းမှတစ်ဆင့် မီးရထားကဏ္ဍ၏ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း နှင့် ရေရှည်တည်တံ့မှု တို့ကို တိုးတက်စေမည်ဖြစ်သည်။
စီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခြင်း အကြောင်းအရင်း နှင့် နိုင်ငံ/ဒေသဆိုင်ရာ ပျူဟာတို့ ချိတ်ဆက်မှု	
အကျိုးသက်ရောက်မှု	ထိရောက်၊ ခေတ်မီ၊ ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် မထိခိုက်စေသည့် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး စနစ် ဖော်ဆောင်ပြီးစီးမည်ဖြစ်သည်။
အကျိုးရလဒ်	မီးရထားကဏ္ဍ၏ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းနှင့် ရေရှည်တည်တံ့မှုတို့ အဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးမည်ဖြစ်သည်။

အကျိုးရှိဖြစ်ထွန်းမှု	ရန်ကုန်-ပြည် မီးရထားလမ်းပိုင်း ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီးစီးခြင်း
ပထဝီအနေအထားအရ တည်နေရာ	ပြည်ခရိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ	
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်	ခ
ကာယကံရှင်ဆန္ဒမပါဘဲ ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားခြင်း	ခ
ဌာနေတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ	ဂ

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ အကျဉ်းချုပ်	
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ	
ကာယကံရှင်ဆန္ဒမပါဘဲ ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားခြင်းဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ	
ဌာနေတိုင်းရင်းသားပြည်သူများဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ	

အကျိုးစီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခြင်း	
စီမံကိန်းရေးဆွဲနေစဉ်ကာလအတွင်း	
စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်စဉ်ကာလအတွင်း	
တာဝန်ခံ ADB အရာရှိ	Fukayama, Takeshi
တာဝန်ခံ ADB ဌာန	အရှေ့တောင်အာရှဌာန
တာဝန်ခံ ADB ဌာနခွဲ	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဌာနခွဲ၊ SERD
အကောင်အထည်ဖော်သည့် ဌာနများ	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ

အချိန်ဇယား	
မူအားဖြင့် ခွင့်ပြုခြင်း	၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၃ ရက်
အချက်အလက်များ ရှာဖွေခြင်း	၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက် မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်
MRM	၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်
ခွင့်ပြုခြင်း	-
နောက်ဆုံးပြန်လည်ဆန်းစစ်သည့်လုပ်ငန်း	-
PDS အား နောက်ဆုံးပြင်ဆင်မွမ်းမံခြင်း	၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

စီမံကိန်း စာမျက်နှာ	https://www.adb.org/projects/47087-006/main
သတင်းအချက်အလက် တောင်းဆိုရန်	http://www.adb.org/forms/request-information-form?subject=47087-006
ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ရက်စွဲ	၂၀၁၈ ခုနှစ် မေလ ၁၅ ရက်

စီမံကိန်းအချက်အလက်သတင်းလွှာများ (PDS) တွင် စီမံကိန်း သို့မဟုတ် စီမံချက်ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ အကျဉ်းချုပ် ပါဝင်သည်။ PDS အား ရေးသားပြုစုနေဆဲဖြစ်သောကြောင့် ကနဦးပုံစံတွင် အချို့သော သတင်းအချက်အလက်များ ပါရှိနိုင်မည်မဟုတ်သော်လည်း အချက်အလက်များ ရရှိလာပါက ထပ်မံဖြည့်စွက်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပြုထားသော စီမံကိန်းများဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များသည် လျာထားဆဲ၊ ရည်ညွှန်း အသုံးပြုရန် လုပ်ဆောင်ဆဲသာ ဖြစ်သည်။

ADB သည် ဤစီမံကိန်းအချက်အလက်သတင်းလွှာများ (PDS) တွင် ပါဝင်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို မည်သည့်အာမခံချက်မျှမပေးဘဲ အသုံးပြုသူများအတွက် အရင်းအမြစ်တစ်ခုအနေဖြင့်သာ ပေးအပ်ထားပါသည်။ ADB သည် အရည်အသွေးမြင့်မားသော သတင်းအချက်အလက် အကြောင်းအရာများကို ပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်းရာတွင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ အာမခံချက် အကန့်အသတ်မရှိခြင်း၊ သီးသန့် ရည်ရွယ်ချက်တစ်ခုဖြင့် အသုံးပြုရန် ကိုက်ညီခြင်းနှင့် ဥပဒေထိပါးချိုးဖောက်မှု မရှိရေးများ အပါအဝင် မည်သည့်အာမခံချက်ကိုမှမပေးဘဲ အရှိအတိုင်းသာ ဖော်ပြပေးမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းအချက်အလက်များ၏ တိကျမှန်ကန်မှုနှင့် ပြည့်စုံမှုကို ADB အနေဖြင့် အာမခံခြင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်စားပြုခြင်း မပြုလုပ်ပါ။